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Samospráva 

Poslanci sa stretli na zasadnutí Obecného zastupiteľstva 8krát.  

Interpelácie poslancov:  

- vypracovať rozpočet na opláštenie multifunkčného športového areálu 

- rozšíriť parkovisko pred Kultúrnym domom 

- starosta informoval poslancov o nutnosti rekonštruovať všetky mostíky vo Vavrečke 

z bezpečnostných dôvodov. V tomto roku by odporučil opraviť mostík pri p. Lipničanovi 

Na zasadnutí OZ vo februári riešili poslanci požiadavku Kataríny Bombekovej o vybudovanie 

cesty pred jej rodinným domom.  Na základe faktu, že uvedená miestna komunikácia nebola 

vybudovaná ani po dokončení kanalizácie, poslanci vyhoveli a požiadavku na vybudovanie 

cesty schválili. Ďalej schválili žiadosť Ing. Petra Sklarčíka na odkúpenie novovytvorenej 

parcely CKN č.409/152 o výmere 89 m2, cena podľa znaleckého posudku 385 €. Riešili žiadosť 

pani Aleny Madleňákovej o odstránenie závad v byte, ktorý vlastní obec. Žiadala o komplexnú 

prestavbu bytu z dôvodu nevyhovujúcich hygienických podmienok. Poslanci sa zhodli, že na 

základe minimálneho nájomného za byt, ktoré doteraz platila, by malo byť predovšetkým v jej 

záujme udržiavať byt vo vyhovujúcom a obývateľnom stave.  Poslanci schválili žiadosť 

o nenávratný finančný príspevok na realizáciu projektu „ Zvýšenie kapacity MŠ v obci 

Vavrečka“. Povinné polufinancovanie by bolo 12 105 €.  Na nasledujúcom zasadnutí OZ, ktoré 

sa konalo v apríli, poslanci riešili petíciu občanov na odstránenie líp, ktoré sú vysadené na 

cintoríne pri hlavnom vstupe. Občania v liste spomenuli, že padajúce lístie im znehodnocuje 

pomníky. Starosta poprosil pracovníka štátnej ochrany prírody o vyhodnotenie situácie. 

Vyjadril sa, že možno spíliť iba lipy, ktoré sú napadnuté hubovým ochorením. Na základe 

uvedeného vyjadrenia sa poslanci rozhodli, že lipy nebudú odstránené, ale budú opílené. Na 

tomto zasadnutí poslanci schválili dotáciu na opravu strechy TJ vo výške 6 800 €. Schválili aj 

spolufinancovanie projektu „ Rekonštrukcia detského ihriska“ vo výške 5% z poskytnutých 

dotačných prostriedkov, spoluúčasť financovania kanalizácie Starý mlyn. Na aprílovom 

zasadnutí poslanci riešili žiadosť firmy Accentis Námestovo o prenájom nášho nevyužitého 

kanalizačného potrubia. Firma potrubie obnoví na vlastné náklady a sfunkční kanalizáciu 
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 z priemyselnej zóny. Zároveň sa dohodli, že na uvedené potrubie sa budú môcť v prípade 

 potreby napojiť aj ďalší žiadatelia. Prenájom bol odsúhlasený ako bezplatný. Poslanci riešili 

schválenie kúpnych zmlúv na pozemky k vybudovaniu zberného dvora v časti Starý mlyn.                                                       

Poslanci návrh kúpnych zmlúv schválili. Riešili aj návrh nájomnej zmluvy pod vybudovanie 

zberného dvora od Spoločenstva urbarialistov na 99 rokov. Dohodnuté pozemky k prenájmu 

boli v sume 50,00 € ročne. 

Na augustovom zasadnutí poslanci volili hlavného kontrolóra obce. Doručená bola iba jedna 

žiadosť – Ing. Vladimír Brindžák, ktorý bol poslancami jednohlasne zvolený za kontrolóra obce 

na dobu 6 rokov, čo vyplývalo zo zákona č.369/1990 Z.z.  

Rast a budovanie obce 

Počas roka sa vybudovala cesta pri V. Bombekovi vo výške financií 5 600 €, vykonali sa opravy 

výtlkov na obecných komunikáciách, vo výške 4 000 €, na Starom mlyne boli vysypané nové 

cesty štrkom, práce a materiál stáli obec 20 000 €. V decembri bolo dobudované verejné 

osvetlenie na  Starom mlyne.  Obec preinvestovala na túto stavbu 25 000 €, práce vykonávala 

firma ForRegion. Bolo nainštalovaných 26 pouličných svietidiel verejného osvetlenia. 

V lokalite Starý mlyn bola dobudovaná časť vodovodu a kanalizácie. Stavbu realizovala firma 

Oravská vodárenská spoločnosť, obec preinvestovala 77 000 €, finančne sa spolupodieľala aj 

OVS. Preinvestovaná časť zostáva v majetku obce.   V tomto roku vláda vyčlenila peniaze na 

projekty pre predškolské zariadenia - ich rozšírenie alebo dobudovanie. Bol pripravený projekt, 

pripravená žiadosť o poskytnutie finančných prostriedkov, ktorá bola obci schválená.  To 

znamená, že v roku 2018 sa bude vo Vavrečke stavať nová jednotriedna škôlka. Bude 

umiestnená v terajšom areáli materskej školy, v areáli sa vybuduje aj   malé detské ihrisko. 

Na futbalovom ihrisku bola uložená nádrž v objeme 12 000 l, ktorá bude slúžiť ako zásobník 

vody z podzemného vrtu na zavlažovanie ihriska a pre potreby protipožiarnych zásahov. 

Pripravené projekty a žiadosti o nenávratné finančné prostriedky v rámci spolupráce s gminou 

Lekawica a obcou Repište z minulého roka neboli schválené. Pripravené projekty sa v prípade 

ďalšej výzvy budú môcť použiť.  

     Počas roka obec zabezpečovala vývoz a likvidáciu komunálneho odpadu. Kuka nádoby 

vyvážali Technické služby Námestovo, veľkokapacitný kontajner M. Murín, ekokontajner, 

elektroodpad a polystyrén firma P. Bolek Ekoray a plasty, papier, kovové odpady, sklo 
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vyvážalo z kontajnerov Združenie Biela Orava. Aj napriek tomu, že sa kontajner vyvážal 2-3x 

do týždňa, pravidelne v letnom období 2x mesačne a v zimnom období každý týždeň Kuka 

nádoby, občania vytvárali čierne skládky odpadu.  Niekoľko vzniklo v časti na Pasekoch,                                                                     

v potoku pri družstve a pri Starom kríži. Občania boli viackrát upozornení cez obecný rozhlas, 

obecné noviny. Situácia s triedením a skladovaním odpadu sa rovnako nezlepšila. Občania 

pravidelne do veľkokapacitného kontajnera hádzali odpad, ktorý tam nepatril. Následne nato 

nám takto zle vytriedený odpad odmietli prevziať na skládke odpadu, čím sa navyšovala cena 

za odvoz a uskladnenie. Nepomohlo ani rozhodnutie Obecného zastupiteľstva z minulého roka, 

že zberný dvor na cintoríne bude otvorený len v určených hodinách a odpad môže občan 

uskladniť iba po kontrole zodpovedným pracovníkom. Občania nechali v takom prípade odpad 

pri bráne zberného dvora. Údržbu miestnych komunikácií v zime zabezpečoval Peter Ďurana – 

rozhŕňanie a posyp. Miroslav Tropp zabezpečoval posypový materiál a štrk, asfaltovanie 

výtlkov firma Riline. Obec v tomto roku realizovala nákup pozemkov od súkromníkov 

v lokalite Starý mlyn, na výstavbu zberného dvora, suma činila 5 450 €.  

Aj v tomto roku mala obec Vavrečka na výpomoc z § 50j ( Podpora nezamestnania uchádzača 

o zamestnanie  prostredníctvom vybraných aktívnych opatrení na trhu práce) zamestnanú jednu 

osobu Ľubomíra Huráka, Katarínu Žuffovú, ktorí vykonávali pomocné práce na verejných 

priestranstvách, obecnom parku, cintoríne, v Kultúrnom dome. V rámci tohto projektu mzdy 

vo výške 80% hradí štát cez Úrad práce, ostatné percentá hradí obecný úrad. Na § 50+ ( Chceme 

byť aktívni) bola zamestnaná   Jarmila Fuzáková, ktorá vykonávala práce v priestoroch 

Kultúrneho domu – upratovanie, bielenie, zabezpečenie prania a čistenia kuchyne.  V rámci 

tohto paragrafu sú vyplácané mzdy obcou, odvody platil Úrad práce a sociálnych vecí. Obec 

zamestnávala jednu opatrovateľku – Máriu Hurákovú. 

Do kuchyne v Kultúrnom dome bola zakúpená chladnička a nové police na sklené poháre 

a misy. Bol dokúpený aj inventár – poháre na víno, vodu, aby sa pri akciách, ktoré majú viac 

ako 200 ľudí nemuseli požičiavať. 

Hospodárenie obce 

Príjmy: 938 906 eur 

Výdavky: 914 851 eur 
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Župné voľby 

4.11.2017 sa konali v Slovenskej republike Župné voľby na post županov jednotlivých krajov 

a poslancov do zastupiteľstiev v jednotlivých župách. Obec Vavrečka patrí do žilinskej župy. 

Občania mali možnosť si vybrať z deviatich kandidátov na župana a z 25 – tich kandidátov na 

poslancov.  

Kandidáti na župana: Anton Martvoň, Erika Jurinová, Juraj Blanár, Ján Mikolaj, Kristián 

Hoffman, Marián Murín, Peter Cibulka, Peter Sagan, Stanislav Pirošík. Županom žilinského 

kraja sa stala Erika Jurinová.  

Voľby na poslancov : 

1. Milan Bugan, PhDr., Vavrečka, 181 hlasov, 2. Danica Hollá, Ing. 69 hlasov, 3. Igor 

Janckulík, Bc. 277 hlasov, 4. Ján Kadera, Ing. 135 hlasov, 5. Emil Kupčík 22 hlasov, 6.Vladimír 

Lubas 48 hlasov, Albín Maslaňák, Ing. 124 hlasov, 8. Viera Mazúrová, Ing. 42 hlasov, 9. 

Ľubomír Meško 32 hlasov, 10. Marek Noga 14 hlasov, 11. Mária Olešová, PaedDr., Ing. 69 

hlasov, 12. Peter Paško 8 hlasov, 13. Július Piták, Ing. 72 hlasov, 14. František Plevják 9 hlasov, 

15. Dávid Romaňák, Ing. 16 hlasov, 16. Milan Rypák, Ing. 14 hlasov, 17. Jozef Slovík, JUDr. 

53 hlasov, 18. Peter Socha 31 hlasov, 19. Jozef Straka 48 hlasov, 20. Michal Strnál, Ing. 83 

hlasov, 21. Alojz Strýček, Mgr. 16 hlasov, 22. Anna Sumegová, Mgr. 22 hlasov, 23. Jozef 

Vajdiar, Ing. 13 hlasov, 24. Milan Vrábeľ, Ing. 45 hlasov, 25. Rastislav Zanovit, MUDr., 142 

hlasov 

Počet voličov vo Vavrečke bol 1150. Volieb sa zúčastnilo 417 voličov, čo predstavovalo 36 % 

z počtu obyvateľov Vavrečky.  

Kultúra 

Opäť sa konali tradičné plesy poľovníkov, Cirkevnej základnej školy, Hasičský bál, ktoré majú 

svoju stálu klientelu. Pravidelne sa konajú aj oslavy narodenín alebo rôznych výročí obyvateľov 

Vavrečky. Pre nich je zlacnený nájom – záujemci, ktorí majú trvalý pobyt v obci Vavrečka, 

platia za prenájom sály v Kultúrnom dome o 50 % menej. Svoje stretnutia tu organizovala aj 

JDS / Jednota dôchodcov/ Vavrečka.  

Rodičovská rada pri základnej škole v sále opäť zorganizovala karneval pre všetky vavrečské  
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deti. Pomohli aj sponzori, ktorí dodali sladkosti a vecné ceny, OcÚ pre všetkých výhercov 

venoval poukážku do termálneho kúpaliska Oravice. Maskovali sa aj pani učiteľky aby  bolo 

jasné, že na karnevale to berú zodpovedne aj ony. A masiek bolo neúrekom a od výmyslu sveta. 

V súčasnosti je najhorúcejším trendom Spiderman, kráľovná Elza a princezná Anna                                                                

z Ľadového kráľovstva. Ale boli aj vlci, Červené čiapočky, piráti a mačky. Mačky boli 

prekrásne – čierne, bodkované, malé aj veľké a hlavne – stále sa predvádzali. Škôlkari po 

tancovačke mali aj sladké občerstvenie – výborné zákusky dodal sponzor, čajík uvarili pani 

kuchárky.   

V posledný fašiangový víkend odohrala divadelná spoločnosť Vendo zo Štefanova nad Oravou 

divadelné predstavenie „ Starý zaľúbenec“, ktoré si prišlo pozrieť aj napriek propagácii 

ochotníckeho divadla len 80 divákov.  

Vavrečské slávnosti na sv. Annu ponúkli tradičný športovo-kultúrny program. Konal sa 

Memoriál J. Košťála – futbalový turnaj malých družstiev, večerný koncert speváckych skupín 

v amfiteátri a po ňom tanečná zábava. V nedeľu sa konala slávnostná sv. omša v kostole sv. 

Anny, hlavným celebrantom bol vdp. Roman Saniga, kaplán z Hruštína. V poobedných 

hodinách sa konal kultúrny program na amfiteátri. Vystúpili v ňom, po svojom pasovaní za 

prvákov základnej školy predškoláci z Vavrečky, zástupcovia Obecného zastupiteľstva spolu 

so starostom Petrom Kružlom blahoželali manželským párom, ktoré spolu oslávili 60 rokov 

spoločného manželského života – manželom Jozefovi a Žofii Krivdovej, Jozefovi a Margite 

Florkovcom. Koncertoval Vavrečský chrámový zbor a ako hlavný hosť kultúrneho programu 

vystúpil Maroš Bango, účastník slovenskej talentovej súťaže, spevák populárnych piesní K. 

Duchoňa, K. Gotta a A. Bocelliho. Vo večerných hodinách na amfiteátri koncertovali domáce 

kapely Feriband a skupina Kaku – band /chlapci Kasanovci a Kurtulíkovci/.  

V októbri sa konal v rámci mesiaca úcty k starším výlet pre dôchodcov. Program výletu bol 

namierený na Vysoké Tatry, aj napriek tomu, že vo Vysokých Tatrách už výlet zorganizovaný 

bol v minulosti. V tomto čase tam pôsobí na prvej kaplánke rodák, novovysvätený kňaz David 

Sklarčík. Pôsobí v Novej Lomnici, filiálka je aj na Štrbskom plese. Trasa výletu preto bola  

Nový Smokovec, Hrebienok, Reinerova chata, Štrbské pleso. Dôchodci mali pripravenú na 

Davidovej fare prednášku s vysokohorským šerpom a samozrejme kávu a koláčik od Davida 

ako prekvapenie, pozreli si film o Vysokých Tatrách a spôsobe života v nich, spoločná svätá 

omša v najstaršom tatranskom kostolíku, výlet na pozemnej lanovke na Hrebienok, prechádzka  
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na Reinerovu chatu a k Studenému potoku, spoločný obed, Štrbské pleso,  prechádzka okolo 

jazera, spoločná návšteva a modlitba v kostolíku na Štrbskom plese. Výletu sa zúčastnilo 42 

dôchodcov. V decembri sa konali tradičné podujatia Posedenie dôchodcov a Svätý Mikuláš 

medzi deťmi. Na stretnutí dôchodcov z Vavrečky bola svätá omša v kostole sv. Anny, spoločný 

obed, program, ktorý pripravili deti s pedagógmi z materskej i základnej školy a hrala kapela 

Feriband. Stretnutia sa zúčastnili aj návštevníci z českého Repišťa. Každý dôchodca dostal 

mikulášsky balíček od Mikuláša, ktorého opäť slúžil Marián Kasan. V adventnom čase sa 

konali aj vianočné trhy s vianočným punčom a koláčmi, ktoré ochotne pripravili členky klubu 

dôchodcov. Trhy zorganizoval Obecný úrad v spolupráci s Obecným zastupiteľstvom, konali 

sa v amfiteátri. 

Školstvo 

Školu v septembri začalo navštevovať 85 žiakov, školský klub navštevovalo 49 detí. Počas 

letných prázdnin sa v škole vykonala rekonštrukcia hlavného rozvádzača elektrickej energie, 

boli vymenené všetky svietidlá v budove. Bola vynovená školská knižnica, presťahovala sa do 

väčších priestorov a zakúpený bol aj nový nábytok. Na streche bolo vybudované odvetranie. 

V školskom klube boli zakúpené nové skrine na pomôcky a pre potreby telesnej výučby boli 

zakúpené nové pomôcky. V rámci vyučovacieho procesu deti opäť absolvovali plavecký výcvik 

a to druháci, tretiaci a štvrtáci. Počas adventného obdobia škola zorganizovala vianočné trhy, 

kde prezentovali, ale aj predávali žiaci svoje ručne vyrobené výrobky – rôzne koláčiky, 

vianočné ozdoby, vence, betlehemy, vyšívané obrúsky a p. Finančná suma získaná za výrobky 

bola rozdelená do všetkých tried.  

V tomto roku bola volená Rada školy, za poslancov boli zvolení traja zástupcovia Ing. Jozef 

Hrkeľ, Ing. Mária Bucová a Ing. Miroslav Rentka, ktorí túto funkciu vykonávali doteraz. Ďalší 

členovia Rodičovskej rady boli Anna Veľká, Iveta Gloneková, Ľudmila Šalatová, Henrieta 

Šnapková, Mária Huráková. 

Materská škola počas roka pracovala v nezmenenom režime, nedošlo k žiadnej organizačnej 

a pracovnej zmene. 

Farnosť 

Na prvú pôstnu nedeľu sa oficiálne začala duchovná aktivita podomovej modlitby kaplnky 

Panny Márie. Do každej rodiny, ktoré sa zapísali do zoznamu, príde na týždeň kaplnka so 
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sochou Panny Márie podľa vopred určenej dohody. Panna Mária tak prebýva celý týždeň v 

jednej domácnosti. Skupina si menuje svoju zodpovednú osobu, ktorá sa stará o poradie návštev 

a tiež o dobrý stav kaplnky. V jednej skupine je 25 rodín. V celej obci vzniklo 5 skupín.                                     

Počas týždňa „pobytu“ Panny Márie v danej rodine duchovný otec odporúčal venovať viac času 

osobnej alebo spoločnej modlitbe. Túto duchovnú aktivitu veriacim vo Vavrečke predstavila 

rehoľná sestra z Misijnej spoločnosti sv. Vincenta z Lokce. Po vytvorení skupín  boli vyrobené 

kaplnky Panny Márie, ktoré potom posvätil na sv. omši vdp. Ondrej Skočík, kňaz z Misijnej 

spoločnosti sv. Vincenta. Prihovoril sa veriacim  a povzbudil k účasti na tejto modlitbe. Na prvú 

pôstnu nedeľu bola v poobedných hodinách pobožnosť, pri ktorej duchovný otec farnosti tieto 

kaplnky odovzdal rodinám. Duchovný otec počas tejto pobožnosti vyslovil vieru, že táto 

modlitbová aktivita v našej farnosti ostane dlhé desaťročia a tak   rodinám prinesie cez Pannu 

Máriu požehnanie od Nebeského Otca.  

V máji sa vykonala akcia – maľovanie kostola sv. Anny. Práce vykonávala firma Mária Bugana. 

Zároveň sa upravoval terén prístupovej cesty na faru. Bola vymenená a opravená dlažba. 

Z dôvodu maľovania kostola bola posunutá aj slávnosť 1.sv. prijímania. Oproti tradičnému 

termínu v máji, sa konala až prvý júnový týždeň. V júni bola zorganizovaná brigáda pre celú 

farnosť v súvislosti s primíciami novokňaza Davida Sklarčíka. Upravoval sa priestor za 

kostolom, vyrovnal sa trávnik, pripravili sa materiály a bolo postavené pódium na slúženie 

primičnej svätej omše, upravila sa zeleň v záhonoch. Dňa 17. júna 2017 prijal náš rodák Dávid 

Sklárčik z rúk otca biskupa Štefana Sečku kňazskú vysviacku v Spišskej Kapitule. V nedeľu 

18. júna 2017 ďakoval Pánu Bohu  svojou prvou sv. omšou vo svojom rodisku za dar kňazstva. 

Vo svojej homílii vdp. Vladimír Kasan OSB, prior benediktínskeho kláštora v Sampore, 

predstavil kňaza, ktorý je Bohom povolaný, aby svojou službou bol ako posol z neba, čo prináša 

Božiu vôľu, aby bol ako anjel lásky, čo sa k biednemu skláňa a ktorý poteší a osvieži dušu keď 

treba. Aby bol ako anjel obetí, ktorý chce slúžiť iným, aby bol ako anjel milostí, čo človeka 

s Bohom vo sviatostiach spája, aby bol ako anjel rady aj sily pre tých, ktorí zblúdili a stratili 

smer,  aby bol anjelom pokoja, aby sprevádzal tých, čo k Otcovi do večnosti idú. Primiciant 

Dávid po novokňazskom požehnaní zanechal svoj dar pre našu farnosť Vavrečka - relikvie sv. 

pátra Pia a relikvie sv. Tomáša Akvinského, ktoré budú umiestnené v našom kostole sv. Anny. 

Primičnej sv. omše sa zúčastnilo okrem mnohých kňazov, rodiny a rodákov aj veľa  veriacich 

z iných farností. 
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V auguste zorganizovalo združenie Erko výlet pre deti do Boršíc. V Boršiciach je správcom 

farnosti náš rodák Anton Kasan. Deti pravidelne v lete chodievajú na týždeň ako návšteva zo 

spriatelenej obce. Popri spoločných svätých omšiach, speve, výletoch do okolia, opekačkách je                                                                   

hlavným cieľom oddych a spoločne strávený čas pre všetkých Erkárov, ktorí počas roka robia 

službu pre farnosť formou speváckeho zboru, spoločných stretnutiach na fare, koledovaní 

Dobrej noviny ap. Financie na dopravu venoval OcÚ.  

V posledný augustový víkend farský úrad v spolupráci s dobrovoľníkmi zorganizoval Deň 

farnosti. Po svätej omši, ktorá sa konala v kostole sv. Anny bol pripravený spoločný obed – 

guláš, občerstvenie pre deti aj dospelých, spoločenské súťaže pre deti, kreslenie na tvár, na 

drevenom pódiu za kostolom hrala domáca kapela Feriband. Ochotné gazdinky napiekli chutné 

koláčiky, ktoré priniesli na spoločné stretnutie. Počas roka pracoval a nacvičoval program pre 

slávnosti v našej farnosti vavrečský chrámový zbor. So svojimi piesňami účinkovali na sv. 

omšiach vo Veľkonočnom období, počas primícií, cez Odpustové slávnosti na sv. Annu, počas 

svadobných omší. Cez adventné obdobie pripravil vavrečský chrámový zbor koncert 

vianočných piesní, ktorý sa konal na sviatok Božieho narodenia. Hlavnú organizáciu a zároveň 

dirigovanie zabezpečila Alžbeta Huráková, ozvučenie Jozef Hrkeľ. 

Počas roka sa každý deň slávila svätá omša v kostole sv. Anny, v adventnom období sa konali 

v kostole aj rorátne sväté omše, prebiehali len za svetla sviečok. Službu kostolníka vykonával 

Adam Čiernik, upratovanie kostola bolo zabezpečené farníkmi, postupovalo sa podľa čísla 

domov. Vianočné stromčeky do kostola venovali v tomto roku zo svojej záhrady pani Marta 

Brčáková a Katarína Plutová. 

V súvislosti so svojou diplomovou prácou vykonala študentka Anna Sklárčiková malý 

prieskum o vavrečskej Kaplici sv. Anny, ktorý priniesol nové poznatky o uvedenej stavbe a jej 

vzniku. Uvádzame citáciu z jej práce. 

Svätá Anna, alebo Sedembolestná?     

Kaplnka v našej obci je len malou sakrálnou stavbou, ale je pre nás veľkým dedičstvom 

po našich predkoch.  Priamy pamätník pravidelných bohoslužieb v Kaplici sv. Anny už nežije, 

nemá kto porozprávať, ako to bolo. Tak prečo si to trošku nepripomenúť. O výstavbe kaplnky 

nám síce hovorí viacero prameňov, no informácie , ktoré obsahujú, sú veľmi stručného 

charakteru. Za hlavný prameň považujeme vizitácie spišského úradu, nachádzajúce sa 

v diecéznom archíve. Ďalším dokumentom, ktorý obsahuje údaje týkajúce sa vzniku kaplnky,  
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je obecná kronika, ktorá ale obsahuje len malé množstvo informácií, citujeme:  „ Po 

šťastnom prekonaní choroby boli postavené kaplnky v Slanici, Bobrove i vo Vavrečke. Bolo to 

roku 1832 po ohni. Pri káplici bola drevená veranda v rozmeroch 6 x 4m. V káplici boli obrazy 

sv. Cyrila Metoda, Jána Krstiteľa, Matky pod Krížom – olejomaľby.“  Zmienku o tejto kaplnke 

nájdeme aj v knihe „Vavrečka“ od autora Petra Hubu, kde  sa píše nasledovné:  „Kaplnku, ktorá 

stojí v obci dodnes, postavili v rokoch 1829-1830 z darov Juraja Kubicu.“  Po preskúmaní 

pramennej bázy, by sme mohli konštatovať, že rok výstavby kaplnky v kronike je nesprávny. 

Obecná kronika datuje  postavanie v roku 1832. Tento rok dokonca dokumentuje aj Ján Hudák 

v knihe „Patrocínia na Slovensku“. Na fasáde kaplnky tiež možno nájsť rok 1832, ktorý sa 

považuje za oficiálny rok postavenia. No vizitácie uvádzajú ako rok postavenia 1830 a tiež 

dokladujú vyhlásenie týkajúce sa starostlivosti kaplnky, ktoré bolo podpísané tiež v tomto roku. 

Preto sa môžeme prikloniť k názoru historika Petra Hubu, pôsobil ako riaditeľ Okresného 

archívu a Oravskej galérie, ktorý píše, že výstavba kaplnky prebehla v rokoch 1829-1830. 

Patrocínium tejto kaplnky môže byť na prvý pohľad trochu sporné. Problém badať v nezhode 

dokumentu z cirkevnej vizitácie, terajším povedomím obyvateľstva a knihou Patrocínia na 

Slovensku.  Podľa vizitácií, ktoré boli vykonané za biskupa Jozefa Bélika v rokoch 1829-1833, 

je kaplnka zasvätená Sedembolestnej Panne Márii. Tento fakt môžeme podložiť aj samotným 

interiérom kaplnky, v ktorom oltárny obraz vyobrazuje práve Sedembolestnú Pannu Máriu. 

Napriek  samotnému dokumentu vizitácie  a oltárnemu obrazu sa toto patrocínium v súčasnom 

období neuctieva. Ján Hudák v knihe Patronícia na Slovensku dokumentuje, že kaplnka je 

zasvätená sv. Anne. Tu môžeme vidieť daný rozpor v tejto oblasti. V súčasnosti sa v tejto 

kaplnke každoročne slávi svätá omša vo sviatok sv. Anny, nie na Sedembolestnú Pannu Máriu. 

Je veľmi zvláštne, prečo sa pôvodné patronícium neuctieva. S vysokou pravdepodobnosťou, 

dôvodom tejto zmeny bola výstavba novej sakrálnej budovy, kostola, ktorý bol zasvätený práve 

sv. Anne. Za hlavný prameň histórie považujeme vizitácie z roku 1833. Lenže v dobe, keď sa 

konala vizitácia, bola Vavrečka mladá filiálka, fungovala len 3 roky. Práve kvôli tomu možno 

badať, že vizitátor samotnej Vavrečke nevenoval toľko priestoru ako farnosti Námestovo, alebo 

iným, dlhotrvajúcim filiálkam. Napriek tomu sa môžeme vo vizitácii, ktorá bola písaná ručne, 

samozrejme v cirkevnom jazyku, latinčine, dočítať, že podnet k stavbe kaplnky nepochádza 

z farského úradu Námestova, ale od obyvateľa Vavrečky, Juraja Kubiczu. Ten dal postaviť 

kaplnku na vlastné náklady, kvôli tomu môžeme usudzovať, že bol zámožným farníkom.  

Toto priezvisko sa spomína aj v obecnej kronike v súvislosti s roľou. V roku 1778 bolo vo 
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Vavrečke už 310 ľudí na 7 roliach. Spomína sa tu roľa Mrázová, Gavurová, Šoltýská, Zvarová, 

Ketešová, Kubicová, Snadíková. Toto meno sa spomína v kronike aj v roku 1828, kedy sa konal 

súpis domov a hospodárskych stavieb. Je označované za najrozšírenejšie meno v dedine.  

Kaplnka nemala žiadnu fundáciu. Prvým kostolníkom bol   Štefan Koszyal (Koštál), ktorý sa                                                                 

o ňu staral a pomáhal pri príprave bohoslužieb. Od postavenia kaplnky, na základe inzultu od 

biskupa, bola povinnosť farára slúžiť v nej sv. omšu, no bolo to bez determinácie, ohraničenia, 

čiže podľa priania veriacich vo Vavrečke. Ďalej sa vo vizitáciách spomína, že na túto kaplnku 

sa nevzťahovali žiadne odpustky pri sláveniach veľkých sviatkov, čo môže byť dôvodom, prečo 

sa neuctieva patronícium Sedembolestnej Panny Márie. Vizitácie tiež opisujú vyhlásenie, ktoré 

spísal Juraj Kubicza spolu s richtárom obce, Imrichom Hrkeľom. V kronike obce meno richtára 

nie je spomínané, je známe len vďaka vizitáciám. Jednalo sa o vyhlásenie, že starostlivosť 

o túto kaplnku berie na seba obec. Tento dokument bol napísaný ešte v bernolákovčine.  

Vyhlásenie bolo napísane dňa 18. februára 1830 pred oravským arcidiakonom a farárom 

v Zubrohlave, Pavlom Vičkajom. Tento dokument bol podpísaný richtárom obce, Imrichom 

Hrkeľom, prísažníkmi, Ondrášom Uchalčikom a Ondrášom Janoľom, miestnym notárom, 

Jánom Zembiakom a inými, ktorí boli  prítomní a to:  Štefan Košťál, Matúš Galas, Jozef 

Mišudík, Jano Štefčík, Jozef Jurček, Ignác Kubica, Tomáš Radzony, Jano Smržík, Jozef Jančík, 

Matúš Chovančák,  ktorí podpísali toto vyhlásenie, čím  pred notárom súhlasili, že obec preberá 

starostlivosť o kaplnku. Zaujímavosťou, ktorá sa spomína vo vizitácii je približný čas, za ktorý 

prišiel farár z Námestova do Vavrečky. V tej dobe trvala cesta pešo cez lávku približne 45 min. 

Farárom v Námestove bol Imrich Brossko a funkciu kaplána zastával Ján Nyarssy. 

Interiér kaplnky bol veľmi skromný. Vybavenosť liturgických predmetov nebola pompézna 

a ani početná, zodpovedala len potrebe liturgického slávenia. Nachádzal sa tu oltár, ktorý 

pozostával z tabernákula, slúžiace na uchovanie Oltárnej sviatosti a obrazu Bolestnej Panny 

Márie, nachádzajúci sa na oltári. V súčasnosti sa na oltári nachádzajú aj sochy svätých 

a anjelov. V prípade techniky maľby oltárneho obrazu sa jedná o olejomaľbu na plátno. 

Autorstvo obrazu je neznáme. Hlavnú časť oltára tvorí bohostánok, na ktorom je vyobrazenie 

obetovanie Izáka. Po bokoch sa nachádzajú oltárni anjelici v kľačiacej polohe. Oltár prebehol 

reštauráciou, ktorú vykonal Jozef Rarota v rokoch 1995-1997. Podľa dokumentu z vizitácií sa 

na oltári nachádzalo aj šesť svietnikov z bieleho dreva, ktoré v súčasnosti už nie sú súčasťou 

oltára. Momentálne sa štyri svietniky nachádzajú v sklade na farskom úrade o zvyšných dvoch 

sme nenašli žiadne informácie. Súčasťou interiéru kaplnky mala byť aj socha sv. Jána 

Nepomúckeho, ktorá sa nezachovala. Pre službu kňaza tu bol pripravený kompletný liturgický 
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odev, ktorý pozostával z jednej kazuly, (husličkový vrchný ornát), jednej bielej alby s cingulom 

(spodný odev kňaza), jednej štóly a jedného humerálu, ktorý slúžil na zakrytie profánneho 

odevu. Pre tento liturgický odev bola zhotovené skriňa na odkladanie a uchovanie odevu. Ani 

jeden z týchto predmetov sa nezachoval. Všetky tieto liturgické predmety zabezpečil Juraj                                                                    

Kubicza. Síce kaplnka mala aj zvonicu, ale dokument vizitácie nám  nič nehovorí o zvone.  

Šport 

     V januári bol založený nový oddiel TJ Slovan Magura Vavrečka – triatlon team. Požiadali 

o dotáciu 600 € na oblečenie pre triatlon súťaže, ktorých sa zúčastňujú. Poslanci vyhoveli ich 

žiadosti. Klub počas roka zaznamenal viacero úspechov  

- 1.miesto v zimnom triatlone Slovenský pohár ako triatlon klub Slovenska v roku 2017 

- 8. miesto v celkovom hodnotení triatlon klubov Slovenska 

- majster Slovenska v juniorskej kategórii Zimný triatlon SP - Mário Košút 

- majster Slovenska v kategórii Veteráni I Zimný triatlon SP - Slavomír Praj 

- 3. miesto Oravaman junior kategória Mário Košút.  

Mário Košút dostal za výborné výsledky (dosiahol požadovaný počet bodov) pozvánku na 

majstrovstvá Európy triatlon  juniori, ktoré sa budú konať v Rumunsku, v januári 2018. 

Futbalový klub má naďalej tri družstvá, v družstve mužov reprezentujú obec brankári Jaroslav 

Holub a Pavol Miklušák, obrancovia: Martin Stolárik, Dominik Brčák, Michal Holmík, Lukáš 

Holmík, Lukáš Holub, Jaroslav Hrubjak, Lukáš Pleva, Juraj Brňák, Peter Holub, Ondrej 

Branický, Patrik Tomaštík, Filip Sklarčík, Matej Kubík, Pavol Brčák, v zálohe hrajú: Lukáš 

Brišák, Ľubomír Brišák, Karol Brčák, Štefan Holmík, Viktor Čiernik, Jozef Meliš, Daniel 

Dendis, Marek Košťál, Juraj Holmík, Jozef Sklarčík, Rastislav Holmík, Martin Sklarčík 

a v útoku: Michal Korman, František Masničák, Jozef Revaj. Družstvo sa počas jesennej súťaže 

držalo na 2.mieste v tabuľke.  Hneď v druhom zápase sa zranil Lukáš Holub.Z mužstva odišli 

aj Michal Korman, František Masničák, Dominik Brčák, Michal Holmík, ktorý  odohral len 6 

zápasov. Pre zranenie nehral celú sezónu ani Jaroslav Hrubjak a Ľubomír Brišák. Riešili sa 

prestupy: Michal a Marián Kasan, Gemeľa a z hosťovania v Rabči sa vrátil Jozef Revaj, Karol 

Holub, ktorý sa ale hneď zranil, odohral len jeden zápas. V majstrovských zápasoch sa hralo 

zakaždým s inou zostavou, lebo na súťaž nastúpilo až 30 hráčov. O stabilizovanej zostave sa 
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vo Vavrečke dalo len ťažko hovoriť, hoci na druhej strane veľké pozitívum bolo, že na zápas 

vždy mal kto nastúpiť. Herný prejav mužstva pri kompletnej zostave bol  na požadovanej 

úrovni. Najväčší problém malo vždy družstvo na konci. Počas jesennej časti súťaži inkasovali 

najviac žltých kariet – až 33. Väčšinou boli udelené za zbytočné rečnenie, komentáre na adresu 

rozhodcov.  

V auguste požiadali o dotáciu na športové cyklistické oblečenie vo výške 1500 eur rekreační                                                                   

cyklisti z Vavrečky, aby mohli reprezentovať svoju obec aj spoločným odevom. Poslanci 

vyhoveli ich žiadosti, schválili im polovičnú sumu  750 eur. 

Spolky a organizácie 

Hasiči 

DHZ Vavrečka 19.8. zorganizovali opäť tradičnú nočnú súťaž O pohár starostu obce 

a Memoriál J. Hrkľa. Z dôvodu nepriazne počasia sa súťaž presunula o týždeň neskôr, aby sa 

jej mohlo zúčastniť čo najviac družstiev. V Hornooravskej hasičskej lige skončilo družstvo 

Vavrečky za rok 2017 na 9.mieste. V tomto roku bola prijatá na základe zmluvy dotácia 3000 

eur na zabezpečenie materiálno-technického vybavenia DHZO, ochranné prostriedky, odbornú 

prípravu a servis na požiarne vozidlá. Hasičom boli z rozpočtu obce zakúpené slávnostné 

uniformy.  

JDS Vavrečka 

JDS Vavrečka počas roka organizovala spoločné stretnutia, súťaže, posedenia s pohostením, 

ale aj reprezentovala obec na rôznych športových a kultúrnych podujatiach. 24.mája sa 

uskutočnila desiata súťažná prehliadka seniorov v umeleckom prednese poézie a prózy 

v Liptovskom Mikuláši. Zúčastnilo sa jej celkom 21 súťažiacich z celého Žilinského kraja pod 

záštitou Krajskej organizácie JDS. Z námestovského okresu sa zúčastnila Anna Reguliová a 

Angela Sečová s básňou od J. Smreka: „ Ave Eva“. Angelka Sečová je členkou JDS Vavrečka 

a pravidelne sa zúčastňuje recitačných súťaží. Ďakovný list a spomienky na kultúrnu atmosféru 

v Liptovsko-Mikulášskej synagóge jej budú pripomínať túto krásnu akciu. A občanom 

Vavrečky pripomenú, že kultúra, konkrétne umelecký prednes Angelky Sečovej  Vavrečke robí 

dobré kultúrne meno na Slovensku. V júli organizácia JDS usporiadala športový deň. Súťažilo 

sa v nenáročných disciplínach, aby to členovia zvládli, zároveň si spríjemnili deň chutným 

gulášom a sladkým občerstvením. V dňoch 5. – 10. októbra sa členovia JDS Vavrečka 
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zúčastnili kúpeľného pobytu v Turčianskych Tepliciach. Bol to už druhý liečebný pobyt 

v tomto roku. Pri prvom pobyte na jar v Piešťanoch sa zúčastnilo 16 seniorov, teraz v jesennom 

pobyte v Turčianskych Tepliciach sa zúčastnilo 14 seniorov. Absolvovali liečebné kúry podľa 

doporučenia lekára. Pobyt bol veľmi bohatý aj na kultúrno-spoločenské  podujatia.  

Rôzne 

     K 31.12.2017 mala obec Vavrečka 1554 obyvateľov, narodilo sa 24 detí, konalo sa 15                                                                      

sobášov a zomrelo 6 obyvateľov. 
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